
Jaarverslag 2024 
Commissaris van de Koning
Provincie Flevoland



Inleiding 
Mijn eerste volle jaar als commissaris van de 
Koning in Flevoland zit erop! Een bijzonder en 
bewogen jaar waarin ik kennis heb mogen 
maken met de provincie en dit prachtige 
ambt. In dit jaarverslag vindt u een overzicht 
van mijn werk als commissaris van de 
Koning in Flevoland. Ik neem u mee in de 
verschillende taken en rollen die ik vervul en 
de werkzaamheden die daarvoor nodig zijn. 
Met veel plezier presenteer ik - mijn eerste - 
digitale jaarverslag aan u.
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Voorwoord 
Arjen Gerritsen

Beste lezer,

In november 2023 werd ik als nieuwe commissaris 
van de Koning onthaald op het provinciehuis in 
Lelystad. De bemodderde kunstlaarzen die ik bij mijn 
aantreden kreeg, heb ik een prominente plek gegeven 
op mijn werkkamer. De laarzen staan symbool voor de 
werkersmentaliteit van onze provincie, waar ik al veel 
verschillende plekken van heb mogen zien.

Mede door deze mentaliteit groeit en bloeit 
Flevoland op verschillende terreinen. Zo steken 
onze agrariërs iedere dag de handen uit de mouwen 
om toekomstbestendige landbouwtechnieken te 
ontwikkelen. Bouwen onze ondernemers in het 
midden- en kleinbedrijf aan een aantrekkelijk 
ondernemingsklimaat. Werken onze natuurbeheerders 
aan een rijke flora en fauna. En dragen onze vele 
vrijwilligers bij aan een bruisende samenleving.

Op de plaats waar zich ooit de ruige Zuiderzee bevond, 
is in de relatief korte periode dat dit land droog ligt 
een prachtige provincie ontstaan. De mentaliteit die 
dat mogelijk heeft gemaakt en nog steeds maakt, 
moeten we dan ook koesteren en blijven hanteren. 
Onder andere op het gebied van energie, woningbouw, 
natuur, digitalisering en economie liggen grote vraag-
stukken voor. Laten we bij het aangaan daarvan inspi-
ratie putten uit het handelen van de pioniers voor ons.

In dit verslag neem ik u in een vogelvlucht mee door 
mijn eerste jaar als commissaris van de Koning in 
Flevoland. Ik wens u veel leesplezier.

Met vriendelijke groet, 
Arjen Gerritsen
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Taken commissaris 
van de Koning

Wat doet een commissaris?
Ontmoeten en verbinden staan centraal in mijn 
werk. Ik heb verschillende bestuurlijke rollen. Aan 
de ene kant vertegenwoordig ik de regering in de 
provincie Flevoland. In die hoedanigheid sta ik in 
nauw contact met de minister van Binnenlandse 
Zaken en Koninkrijksrelaties en houd ik mij bezig 
met de rijkstaken zoals deze zijn omschreven in de 
Ambtsinstructie. 

Aan de andere kant ben ik voorzitter van zowel 
Provinciale Staten als van het college van 
Gedeputeerde Staten. Tezamen vormen deze het 
provinciale bestuur. In die hoedanigheid houd ik 
mij bezig met de provinciale taken zoals deze zijn 
omschreven in de Provinciewet. 

In november 2023 ben ik gestart als commissaris 
van de Koning in Flevoland. De Koning benoemt de 
commissaris voor een periode van zes jaar. Nu ben ik 
iets langer dan een jaar onderweg om mij in te zetten 
voor deze dynamische provincie en haar inwoners. Wat 
mijn werkzaamheden zijn? Ik leg het graag uit.
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Rijkstaken
Als vertegenwoordiger van de regering is 
het onder meer mijn taak om een goede 
samenwerking van instellingen met de 
overheden te bevorderen, toe te zien op het 
benoemingsproces van burgemeesters en 
ondermijnende criminaliteit tegen te gaan. 
Om invulling te kunnen geven aan deze 
taken, breng ik regelmatig bezoeken aan 
instellingen, bedrijven en gemeenten binnen 
de provincie. Hiervan breng ik indien nodig 
verslag uit aan de minister van Binnenlandse 
Zaken en Koninkrijksrelaties, zodat ook  
Den Haag weet wat er in de provincie 
speelt. Daarnaast begeleid ik de leden van 
het Koninklijk Huis wanneer zij een bezoek 
afleggen in de provincie.

Provinciale taken
Binnen het provinciale bestuur ben ik 
voorzitter van zowel Provinciale Staten 
als Gedeputeerde Staten. Ik leid de 
vergaderingen van beide besturen en 
houd in algemene zin toezicht op het 
beleidsproces. Daarnaast heb ik een eigen 
portefeuille met onderwerpen die mijn 
aandacht nodig hebben. Zo ben ik bestuurlijk 
verantwoordelijk voor communicatie en 
public affairs van de provincie Flevoland en 
heb ik ook interbestuurlijk toezicht in mijn 
portefeuille. Dat betekent onder andere dat 
ik verantwoordelijk ben voor de uitvoering 
van de archiefwet door de Flevolandse 
gemeenten. Provinciale Staten mogen mij 
hier vragen over stellen en ik informeer hen 
als er veranderingen zijn. 

De taken van de commissaris van de Koning zijn 
omschreven in de Provinciewet en de Ambtsinstructie 
van de commissaris van de Koning.

Lees meer over de Provinciewet

Lees meer over de Ambtsinstructie
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“Provinciale Staten 
vergaderen eens per maand 
in de Statenzaal van het 
provinciehuis.”

Provinciale Staten

De leden van Provinciale Staten zijn de door de 
inwoners van Flevoland gekozen volksvertegen
woordi gers. Zij staan aan het hoofd van het 
provinciale bestuur en geven het college van 
Gedeputeerde Staten richtlijnen mee voor het te 

voeren beleid. Daarnaast controleren zij hen op het 
verrichte werk. De Provinciale Staten van Flevoland 
bestaat uit 15 fracties met in totaal 41 leden.  
De huidige Provinciale Staten zijn in 2023 gekozen.
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Provinciale Staten vergaderen eens per maand in de 
Statenzaal van het provinciehuis. Als commissaris van 
de Koning ben ik voorzitter van Provinciale Staten. 
Ik vertel u graag meer over hoe een vergadering van 
Provinciale Staten eruitziet.

Een goede voorbereiding van deze vergaderingen is 
essentieel. Dit doe ik dan ook niet alleen, maar met 
behulp van de griffie en de vak-experts binnen de 
provincie. Voor aanvang van de vergadering lees ik mij 
goed in op de agendapunten en lopende discussies, 
zodat ik op de hoogte ben van het verloop van de 
vergadering.
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Na iedereen in de Statenzaal welkom te hebben 
geheten, open ik de vergadering. Als voorzitter is het 
mijn taak om de vergadering in goede banen te leiden 
en ervoor te zorgen dat iedereen de ruimte krijgt om 
zijn of haar mening te laten horen. Het is daarbij van 
groot belang dat een vergadering altijd respectvol 
verloopt. 

Soms is het nodig om in te grijpen, bijvoorbeeld als 
discussies te lang duren of als er van de agenda  
wordt afgeweken. In die gevallen dien ik op een 
neutrale en diplomatieke wijze de focus terug te 
brengen in het debat.

Aan het einde van de vergadering vat ik de 
belangrijkste besluiten samen en dank ik alle 
deelnemers. Daarna sluit ik de vergadering.  
Achteraf is er de mogelijkheid om informeel met 
elkaar na te praten. 



Een aantal cijfers op een rij

Jaarcijfers 2024 van Griffie

67
Behandelde 

Statenvoorstellen

11
Vergaderingen

Benoemde staten en burgerleden

Benoemingen

3
Statenleden

1
Burgerleden

2

90
Moties ingediend, aangenomen, 
ingetrokken en verworpen

69
Amendementen 

ingediend 

72
Schriftelijke 

vragen 

11
Vragenhalfuurtjes 

427
Stukken binnen 
zijn gekomen bij de 
Provinciale Staten

Chris Jansen heeft 
afscheid genomen 
van de provincie 
en is benoemd als 
staatssecretaris INW

Toon van Dijk 
werd door PS 
benoemd als 
gedeputeerde 
namens PVV in 
het college
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Gedeputeerde Staten

De leden van het college van Gedeputeerde Staten 
vormen het dagelijks bestuur van de provincie.  
Iedere dinsdagochtend vergaderen Gedeputeerde 
Staten op het provinciehuis. 

Als voorzitter van Gedeputeerde Staten zit ik de 
vergaderingen voor en waak ik over de kwaliteit en 

integraliteit van de besluitvorming. Het college wordt 
gevormd door de BBB, VVD, PVV, ChristenUnie en SGP 
en bestaat in totaal uit 6 gedeputeerden. Daarnaast 
is ook de provinciesecretaris nauw bij het college 
betrokken. Het coalitieakkoord ‘Toekomst voor het 
nieuwe land: van, voor en door Flevolanders’ vormt de 
basis waarop het huidige college samenwerkt.
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Flevotour

Tijdens mijn installatie als commissaris van de Koning 
daagden de burgemeesters van de zes gemeenten en 
de dijkgraaf van het waterschap mij uit om spoedig 
kennis te komen maken. In de weken na mijn aantreden 
legde ik daarom een zogenoemde Flevotour af. In 
iedere gemeente kreeg ik van de desbetreffende burge
meester een sleutel overhandigd, wat een symbolische 
start van de onderlinge samenwerking vormde.

Tijdens de Flevotour namen de burgemeesters mij 
mee langs verschillende zaken waar zij binnen de 
gemeenten trots op zijn. Zo maakte ik kennis met 
de adembenemende natuur, levendige culturele 
activiteiten, historische plekken en bloeiende 
gemeenschapsprojecten.
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Gemeente Noordoostpolder
Op 30 november 2023 werd ik ontvangen in de 
gemeente Noordoostpolder. Hier maakte ik kennis 
met burgemeester Roger de Groot, waarmee ik de 
Orchideeënhoeve (nu Pantropica) bezocht.  
Een absolute parel voor de Noordoostpolder!
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Gemeente Almere
Burgemeester Hein van der Loo ontving 
mij een week later, op 1 december, in de 
gemeente Almere. Ik ben enorm onder de 
indruk van de ontwikkelingen die deze 
dynamische en veelzijdige stad doormaakt.
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Gemeente Zeewolde
Met voormalig burgemeester van Zeewolde  
Gerrit Jan Gorter bezocht ik Horsterwold, het 
prachtige natuurgebied binnen de gemeente. 
Daarnaast bezochten wij een nieuwe woonwijk, 
het Havenkwartier.
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Gemeente Lelystad
De vierde gemeente die ik bezocht,  
was de provincie hoofdstad Lelystad.  
Samen met waarnemend burgemeester 
Ineke Bakker kreeg ik een rondleiding langs 
het Werkeiland, de Oostvaardersplassen, 
de nieuwe woonwijk Warande en de 
opvanglocatie voor Oekraïense vluchtelingen.
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Gemeente Urk
Op 18 december bezocht ik de gemeente Urk. 
Voormalig burgemeester Cees van der Bos 
liet mij kennismaken met het authentieke 
vissersdorp. Onze wandeling leidde ons door de 
schilderachtige steegjes, pleintjes en prachtige 
monumenten als het Vissersmonument,  
Kerkje aan Zee en de Urker Vuurtoren.
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Gemeente Dronten
Ten slotte bezocht ik op 22 december de gemeente 
Dronten. Met burgemeester Jean Paul Gebben 
bezocht ik het nieuwe multifunctionele dorpshuis 
van Swifterbant. Daarnaast ontmoette ik de 
familie Hoogendoorn van Brouwerij Artemis. Daar 
sloten wij het bezoek af met een proeverij van de 
producten die door heel Europa verkocht worden. 
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Waterschap Zuiderzeeland
Na de zes gemeenten te hebben bezocht,  
ontving de dijkgraaf van Zuiderzeeland Hetty 
Klavers mij. Zij gaf mij een uitgebreide introductie 
op de werkzaamheden van het waterschap 
dat in de hele provincie Flevoland zorgt voor 
veilig, schoon en duurzaam waterbeheer. Samen 
met medewerkers van het waterschap mocht 
ik een opstartprocedure doorlopen van het 
indrukwekkende gemaal Wortman, in Lelystad. 
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“Flevoland telt zes gemeenten en 
daarmee ook zes burgemeesters.”

Burgemeesterszaken

Een groot deel van mijn tijd besteed ik aan de 
kwaliteit van het openbaar bestuur. Daaronder 
vallen onder andere de burgemeesterszaken, zoals 
benoemingsprocedures, voortgangsgesprekken, 
herbenoemingen en het benoemen van waarnemers. 
Bij pro blemen binnen een gemeente bestuur kan ik 
bemiddelen of optreden.

Flevoland telt zes gemeenten en daarmee ook zes 
burgemeesters. In 2024 is er een nieuwe burgemeester 
op Urk aangetreden. In dit proces mocht ik de waar-
nemend burgemeester benoemen en de nieuwe 
Kroonbenoeming begeleiden en uiteindelijk installeren. 
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Een burgemeester wordt benoemd voor een periode 
van zes jaar. Aansluitend kan die benoeming met 
eenzelfde periode worden verlengd. Ik zie toe op een 
ordelijk verloop van de procedure met betrekking 
tot benoeming, herbenoeming en ontslag van een 
burgemeester. De duur van een benoemingsprocedure 
is gemiddeld 7 à 8 maanden. Daarbij word ik 
ondersteund door mijn kabinet.

Werving nieuwe burgemeester Urk 
Werving en selectie van een nieuwe kroonbenoemde 
burgemeester moeten zorgvuldig gebeuren. Als 
com mis saris van de Koning mag ik dat proces in 
goede banen leiden. Bij de selectie van de meest 
geschikte kandidaat is natuurlijk wel inbreng van de 
bevolking nodig. De gemeenteraad is hiervoor aan 
zet en maakt een profielschets die beschrijft wat zij 
verwachten van een nieuwe burgemeester. In maart 
2024 mocht ik de profielschets in ontvangst nemen 

van de gemeenteraad van Urk. Daarna startte de 
sollicitatieprocedure. Dertien sollicitanten maakten 
hun interesse voor het burgemeestersambt van Urk 
aan mij kenbaar.

Op basis van het profiel maakte ik hieruit een eerste 
selectie van kandidaten. Deze selectie besprak ik met 
de vertrouwenscommissie, die is samengesteld uit 
raadsleden. Vervolgens is de vertrouwenscommissie 
met kandidaten in gesprek gegaan. De gemeenteraad 
besliste in juni wie de nieuwe burgermeester van Urk 
zou worden en Bart Jaspers Faijer kwam naar voren  
als de beste kandidaat. Deze voordracht is naar de 
minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties gegaan, vergezeld van mijn rapportage over 
het verloop van de procedure. Na het Koninklijk 
Besluit mocht ik uiteindelijk in oktober 2024 Bart 
Jaspers Faijer installeren als nieuwe kroonbenoemde 
burgemeester van Urk. 
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Ambtsbezoeken

Ieder jaar breng ik een officieel bezoek aan enkele 
gemeenten in onze provincie. In 2024 bezocht ik de 
gemeenten Dronten en Zeewolde. 

Tijdens deze ambtsbezoeken ga ik in gesprek met de 
burgemeester, wethouders en gemeenteraadsleden 
over de zaken die de gemeente bezighoudt. Daarnaast 
reflecteer ik met hen op de ambtelijke samenwerking 
binnen de gemeente en met andere overheden.  

Graag spreek ik ook met inwoners. Om die reden 
worden vaak ook maatschappelijke organisaties of 
andere instellingen voor deze bezoeken uitgenodigd. 

Van bijzondere bevindingen breng ik indien nodig 
verslag uit aan de minister van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties of het college van Gedeputeerde 
Staten. Zo blijven ook zij op de hoogte van wat er in de 
gemeenten speelt.
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15 oktober 2024

Gemeente Dronten
Na een ontvangst en kennismaking met het  
college van burgemeester en wethouders, werd ik 
bijgepraat over de ambitieuze uitbreidingsplannen van 
de gemeente. 

In het kader van deze bouwplannen bracht ik samen 
met het college een bezoek aan een bouwproject van 
Oost Flevoland Woondiensten (OFW). De gemeente 
Dronten en OSF realiseren op versneld tempo 

flexwoningen, waardoor urgent woningzoekenden 
sneller aan een woning geholpen kunnen worden. 

Na het locatiebezoek had ik op het gemeentehuis een 
ontmoeting met de jongerenraad van de gemeente. 
Met deze jongeren sprak ik over hun ideeën, zorgen en 
toekomstbeeld over de gemeente waarin zij wonen. 
Het ambtsbezoek werd afgesloten met een gesprek 
met de fractievoorzitters van de gemeenteraad.
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17 oktober 2024

Gemeente Zeewolde
Het bezoek aan de gemeente Zeewolde ving aan 
met een kort één-op-één gesprek met afzwaaiend 
burgemeester Gorter. Na de komst van de wethouders 
sprak ik met het college over verschillende actuali-
teiten, waaronder de woningbouwprojecten. 

Na dit gesprek bracht ik samen met de burgemeester 
een bezoek aan het nieuwe sportcomplex Het Baken. 
Daar kregen wij van twee buurtsportcoaches een 

demonstratie van het valpreventieprogramma dat 
voor de ouderen van Zeewolde is ontwikkeld. Een 
straathoekwerker van jongerencentrum The Basement 
wandelde vervolgens met ons door het dorp en 
vertelde over zijn werk voor de jeugd. 

Terug op het gemeentehuis werd het ambtsbezoek 
afgesloten met een diner met de gemeenteraad, waar ik 
over verschillende onderwerpen mee in gesprek ging.
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“Hoewel Flevoland de jongste provincie  
in Nederland is, telt onze gebied talrijke 
sporen van de oorlog. In de geschiedenis 
van ons gebied, maar ook in de verhalen 
en ervaringen van vele inwoners.”

Herdenken en vieren

Jaarlijks worden er in onze provincie verschillende herdenkingen en 
vieringen georganiseerd. Deze bijzondere evenementen vormen een 
waardevol onderdeel van onze gemeenschappelijke cultuur. In 2024 
sloot ik dan ook graag bij verschillende herdenkingen en vieringen aan. 
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4 en 5 mei
Op 4 mei was ik aanwezig bij de indruk-
wekkende dodenherdenking op het 
Meerpaalplein in Dronten. Op 5 mei vierden 
wij het Bevrijdingsfestival Flevoland in 
Almere waar ik samen met burgemeester  
Van der Loo het bevrijdingsvuur aanstak en 
aanschoof bij de Vrijheidsmaaltijd.

30 juni en 1 juli
In 2024 werd voor het vijfde jaar op rij 
provinciaal stilgestaan bij het trans-
Atlantische slavernijverleden. Op 30 juni sprak 
ik tijdens de slavernijherdenking in Almere. 
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15 augustus
Het officiële einde van de Tweede 
Wereldoorlog wordt in Nederland herdacht 
op 15 augustus, de dag waarop de oorlog 
in het gehele Koninkrijk der Nederlanden 
ten einde kwam. Op 15 augustus was de 
provinciale herdenking in het Bos der 
Onverzettelijken in Almere.

80 jaar vrijheid
In 2024 en 2025 is het tachtig jaar geleden 
dat Nederland werd bevrijd. Met verschil-
lende evenementen wordt hier in deze jaren 
landelijk bij stilgestaan. De provincie heeft 
in 2024 een speciale subsidieregeling in het 
leven geroepen om dit ook provinciaal te 
vieren. Verschillende stichtingen organiseren 
in 2025 tegen deze achtergrond een 
evenement.
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Overzicht 2024

Burgemeesters in Flevoland

Gemeente Almere
De heer Hein van der Loo
Benoemd per 8 maart 2023

Gemeente Noordoostpolder
De heer Roger de Groot
Benoemd per 1 juni 2021

Gemeente Dronten
De heer Jean Paul Gebben
Benoemd per 14 juni 2019

Gemeente Urk
De heer Jan Westmaas 
waarnemend tot 2 oktober 2024 
De heer Bart Jaspers Faijer
Benoemd per 2 oktober 2024

Gemeente Lelystad
Mevrouw Ineke Bakker, 
waarnemend tot n.t.b.
Mevrouw Mieke Baltus
Benoemd per 24 juni 2021

Gemeente Zeewolde
De heer Gerrit Jan Gorter 
tot 18 januari 2025
De heer Bram Harmsma
Benoemd per 15 januari 2025
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Veiligheid en weerbaar bestuur

De provincie Flevoland staat voor complexe vraag
stukken die intensieve samenwerking vereisen, 
vooral rondom ‘weerbaarheid’. Hoe kunnen we 
als provincie weerbaar blijven tegen integriteits
schendingen, onder mijnende criminaliteit en agressie 
door derden? Mijn rol hierin vloeit voort uit mijn 

taak om toe te zien op de kwaliteit van openbaar 
bestuur. Afgelopen jaar is er veel werk verzet om de 
thema’s integriteit, ondermijnende criminaliteit en 
Veilige Publieke Taak beter op elkaar af te stemmen, 
zichtbaar in diverse bijeenkomsten met Statenleden, 
GSleden en ambtenaren.
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Ik heb als algemene taak de bestuurlijke 
samenwerking in mijn provincie te bevorderen. 
De kwaliteit van het openbaar bestuur neemt toe 
wanneer overheden elkaar weten te vinden en er 
van een goede samenwerking sprake is. Ook in de 
openbare orde en veiligheid speel ik een rol die 
gericht is op bevordering van de samenwerking.

Veiligheidsregio
De samenwerking door de zes gemeenten in 
de Veiligheidsregio Flevoland is een belangrijk 
onderdeel van het openbaar bestuur in de provincie 
Utrecht. De veiligheidsregio is op grond van de 
Wet veiligheidsregio’s verantwoordelijk voor een 
goede voorbereiding op eventuele rampen en 
crises (bijvoorbeeld: het opstellen van plannen, de 
organisatie van crisisbeheersing, brandweerzorg en 
geneeskundige hulpverlening). Voorzitter van de 
Veiligheidsregio Flevoland is burgemeester Van der 
Loo van de gemeente Almere. 

Ondermijning
De bestrijding van ondermijning vraagt voortdurende 
aandacht van zowel de Flevolandse samenleving 
als de provinciale organisatie. In Flevoland trekken 
gemeenten, politie, Openbaar Ministerie, waterschap 
en provincie samen op om hun organisaties 
weerbaarder te maken tegen ondermijnende 
criminaliteit. Met ondersteuning van het Districtelijk 
Team Ondermijning Flevoland en het Regionaal 
Informatie en Expertise Centrum Midden-Nederland 
doen we ons uiterste best om ondermijning op te 
sporen, te bestrijden en waar mogelijk te voorkomen. 

Voorbereiding trainingscentrum 
Ondermijning

Op initiatief van het RIEC Midden-Nederland 
zijn er het afgelopen jaar veel voorbereidingen 
getroffen rond de totstandkoming van een 
zogenaamd trainingscentrum ondermijning 
Midden-Nederland, waarvan de deuren in 2025 
zullen worden geopend. Door te faciliteren 
in trainingen, levensechte simulaties en 
kennisuitwisseling/ontmoeting wordt de integrale 
ondermijningsaanpak verstevigd. De provincie 
Flevoland is hierin, samen met Noord-Holland en 
Utrecht partner van het eerste uur.
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Flevolandse norm
Vanaf 2021 hanteren de provincie en gemeenten 
samen de ‘Flevolandse Norm’. In dit document hebben 
zij hun gezamenlijke ambities op het gebied van het 
aanpakken van ondermijning geformuleerd. 

Deze samenwerking werpt zijn vruchten af.  
Het onderwerp staat prominenter op de bestuurlijke 
agenda, het bestuurlijk instrumentarium (vergunning-
verlening, subsidieverstrekking, toezicht houden) is 
aange scherpt en kan zo effectiever worden ingezet. 
Daarnaast biedt de norm bescherming tegen ver-
storingen van democratische processen en versterkt 
het de integriteit van het openbaar bestuur. Ook in de 
provinciale organisatie zijn er afspraken gemaakt over 
controles op het risico van ondermijning bij over-
heidsopdrachten, subsidies en vastgoedtransacties.

Flevoland heeft met dit initiatief ook andere 
provincies geïnspireerd. Ook zij kennen nu hun eigen 
norm. Het was in 2024 ook tijd om de norm weer te 
actuali seren. Bovendien willen politie, het Waterschap 
Zuiderzeeland en het Openbaar Ministerie graag 
formeel meedoen in deze samenwerking. Daarom is  
er een Flevolandse Norm 2.0 gemaakt die in 2025 
wordt ondertekend.

Crisisbeheersing 
Eind 2023 is een start gemaakt met het opzetten 
van de provinciale crisisorganisatie, die we in 2024 
verder hebben ontwikkeld. De provincie heeft op 
verschillende niveaus een rol bij incidenten, zowel 
intern als extern. Dit geldt voor interne incidenten 
waarbij vitale bedrijfsprocessen verstoord (dreigen te) 
raken, maar ook voor externe crises waarbij een taak 
is weggelegd voor mij als commissaris van de Koning 
of de Gedeputeerde Staten. 

Onze crisisorganisatie is ingericht om snel en 
effectief te kunnen handelen bij incidenten. We 
werken met een operationeel crisisteam en een 
bestuurlijk crisisteam. Elk crisisteam bestaat uit een 
kernteam met een voorzitter, informatiemanager, 
crisis communicatie adviseur en logger. Afhankelijk 
van het type incident wordt dit team aangevuld met 
inhoudelijke experts. 

Bibob
De Wet Bibob is een belangrijk preventief instrument 
tegen ondermijnende criminaliteit. Flevoland past 
de Wet Bibob actief toe bij vergunningen, subsidies, 
vastgoedtransacties en aanbestedingen. Dit jaar zijn 
meerdere Bibob-onderzoeken uitgevoerd en Bibob-
trainingen georganiseerd.
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Asiel en Migratie
Bij de Landelijke Regietafel Migratie & Integratie (LRT) 
werken het Rijk, provincies en gemeenten samen 
aan gezamenlijke uitdagingen op het gebied van 
asiel, huisvesting van statushouders, en integratie 
en participatie. Elke provincie heeft ook een eigen 
Provinciale Regietafel Migratie (PRT). Bij de invoering 
van de Spreidingswet hebben alle gemeenten een 
indicatieve taakstelling gekregen voor opvang van 
asielzoekers. 

Als Rijksorgaan ben ik voorzitter van de PRT en 
breng ik partijen binnen Flevoland bij elkaar die 
samenwerken aan het oplossen van vraagstukken 
rondom asielopvang en huisvesting van status-
houders. Sinds begin 2024 is de opvang van 
Oekraïense ontheemden als extra taak toegevoegd. 
Namens de provincie is gedeputeerde Jan de Reus lid 
van de PRT en onderhoudt hij nauwe contacten met de 
wethouders van onze gemeenten over de huisvesting 
van statushouders. 

Naast het creëren van opvang- en huisvestingsplekken 
richt de PRT zich op goede afstemming tussen de 
verschillende gemeenten, het COA en het Rijk.  
In contacten met het Rijk en het kabinet breng ik 
onder de aandacht wat we in Flevoland nodig hebben 
om opvang en huisvesting te realiseren. 

Met de komst van de Spreidingswet was 2024 een 
intensief jaar voor de inzet van gemeenten voor 
asiel opvang. In Flevoland kozen we voor een gestruc-
tureerd proces met meerdere PRT-vergaderingen en 
bijeenkomsten. Op 31 oktober bracht ik verslag uit aan 

de minister over de inspanningen voor asielopvang-
plekken en bood de PRT een provinciaal plan aan 
voor de opvang van Oekraïense ontheemden en de 
huisvesting van statushouders.

De Flevolandse gemeenten gaan samen 3.580 
reguliere opvangplekken realiseren. Dat is 47% meer 
dan er gevraagd wordt vanuit het Rijk. Ook zijn er 
180 tijdelijke noodopvangplekken in Almere en 
vanaf november 2024 zijn er 1.250 extra tijdelijke 
noodopvangplekken in Biddinghuizen.

“Al onze gezamenlijke inspanningen, over de  
jaren heen leidden tot resultaat. We hebben  
als provincie het voordeel dat een aantal 
gemeenten al langer grotere locaties met 
asielopvangplekken kunnen aanbieden. Dat is 
inmiddels meer dan normaal. In onze provincie 
is al jarenlang een manier van werken dat uit 
gaat van solidariteit. We helpen elkaar om 
samen de opgave te realiseren.”
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Cultuurfonds

Het cultuurfonds brengt allerlei mensen met hun 
eigen ideeën en werelden samen om cultuur en natuur 
te laten leven in de provincie. Mede door bijdragen, 
fondsen, beurzen, prijzen en opdrachten kunnen we 
nieuwe culturele initiatieven aanjagen en wordt het 
cultureel erfgoed in onze provincie behouden.

In elke provincie heeft het Cultuurfonds een afdeling. 
Deze afdeling behandelt en beoordeelt de aanvragen 

van projecten met een overwegend provinciaal 
belang. De afdeling beschikt over een eigen bestuur 
dat zelfstandig beslist over de financiële bijdragen 
aan projecten. Als commissaris ben ik voorzitter 
van de afdeling in Flevoland, net zoals elke andere 
commissaris in Nederland. Het bestuur, samengesteld 
uit vertegenwoordigers van het culturele veld uit 
Flevoland, beoordeelt samen met mij de aanvragen 
voor een bijdrage uit dit fonds. 

32



In 2024 mochten wij 

74 
aanvragen ontvangen 
voor een financiële 
toekenning 

Er is voor 

€345.000 
toegekend aan 
Flevolandse projecten

Voorbeelden van projecten 
die ondersteund zijn door het 
Cultuurfonds
Stichting Internationaal Zomerfestival Flevoland 
ontving 25.000 euro voor het herdenkingsconcert 
Mahler 2 op 4 mei 2024 in de Kunstlinie in Almere. 
Vorig jaar was het 130 jaar geleden dat Gustav Mahler 
zijn 2e symfonie voltooide. Het is een heel bijzonder 
werk dat sterk verbonden is met het thema leven, 

dood en wederopstanding. In Flevoland is het werk 
nog nooit uitgevoerd. Het heeft een gigantische 
bezetting, met zowel koor als een orkest van beiden 
meer dan 100 mensen.

Stichting Dorpshuis Marknesse heeft €3000 ontvangen 
voor de inrichting van hun nieuwe dorpshuis,  
De Markering. Dit nieuwe centrum, gelegen naast 
natuurgebieden in Marknesse, biedt ruimte voor 
diverse activiteiten en heeft als doel de sociale 
cohesie en leefbaarheid te vergroten. Het dorpshuis 
wordt ingericht in overleg met de lokale gemeenschap, 
zodat het sfeervol, toegankelijk en veilig is.  
De Markering opende de deuren eind van het derde 
kwartaal in 2024 en zal een ontmoetingsplek zijn 
waar inwoners kunnen samenkomen, ontspannen, 
ontwikkelen en ondersteunen, met specifieke 
aandacht voor kwetsbare doelgroepen.
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Lelyprijs
De Lelyprijs wordt sinds 1996 uitgereikt door het 
Cultuurfonds Flevoland aan personen of verenigingen 
die zich onverplicht en buiten de beroepensfeer voor 
langere tijd hebben ingezet voor cultuur of natuur in 
Flevoland. De prijs bestaat uit een geldbedrag van 
5.000 euro en een kunstwerk van de Flevolandse 
kunstenaar Lieke Frielink.

Stichting Striktly Live
Stichting Striktly Live is de winnaar van de  
Lelyprijs 2024. Deze cultuurmakers met passie  
voor elektronische muziek, moderne kunst & het 
nachtleven ontvingen op 20 juni in het Agora Theater 
in Lelystad ontvingen de Lelyprijs.
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Uitreiking  
Han Lammers prijs

Han Lammers Fonds 
Het Han Lammers Fonds (HLF) is een fonds dat 
jonge Flevolanders ondersteunt die een opleiding in 
kunst en cultuur volgen en hun talent verder willen 
ontwikkelen. Elk jaar reikt het fonds een beurs van  
€ 5.000 uit aan één bijzonder talent uit Flevoland.  
Het fonds is opgericht ter gelegenheid van het vertrek 
van Han Lammers, de eerste commissaris van de 
Koningin van Flevoland. Door het toekennen van deze 
beurzen draagt het Han Lammers Fonds bij aan de 
versterking van cultureel talent in Flevoland.

Stanley Fletcher winnaar 2024
Afgelopen jaar op 13 november mocht ik de prijs 
uitreiken aan Stanley Fletcher, ook wel bekend als 
artiest en influencer Bully. Stanley Fletcher, een 
talentvolle artiest in ontwikkeling, volgt de opleiding 
Artiest Muzikant Hiphop aan de Herman Brood 
Academie. Hij wil de beurs gebruiken om zijn muziek 
te verspreiden door middel van contentcreatie. 

Het Han Lammers Fonds heeft hiermee voor het eerst 
een aanvraag uit de hiphopwereld gehonoreerd. 

“Met de beurs willen we creatieve 
talenten uit heel Flevoland aanmoedigen 
om zich verder te ontwikkelen.”

35



Koninklijke onderscheidingen 

Ik ben trots op Flevoland. Op de inwoners, de mentaliteit, en het  
bijzondere ondernemerschap hier. Het doet mij dan ook deugd,  
dat de Koning in 2024 besloot om zo’n 70 lintjes en vier predicaten  
binnen onze provincie toe te kennen.
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Lintjes 
Bij mijn taken hoort ook het mogen adviseren over 
aanvragen voor een Koninklijk lintje. Mensen die in 
hun werk exceptionele prestaties leveren en mensen 
die zich jarenlang onbaatzuchtig inzetten voor anderen 
en daar weinig tot geen vergoeding voor ontvangen, 
kunnen worden voorgedragen voor zo’n lintje. De aan-
vraag komt binnen bij de gemeente waarin degene 
woont die is voorgedragen. Woont diegene in de 
gemeente Almere, Dronten, Lelystad, Noordoostpolder, 
Urk of Zeewolde, dan geef ik advies over de voordracht. 
Uiteindelijk is het de Koning die het besluit neemt. 

In 2024 kende de Koning in totaal 68 lintjes in onze 
provincie toe en benoemde hij deze bewoners als 
volgt: tot Officier in de Orde van Oranje-Nassau (één 
persoon), tot Ridder in de Orde van de Nederlandse 
Leeuw (één persoon), tot Ridder in de Orde van 
Oranje-Nassau (10 personen) en 56 mensen tot Lid in 
de Orde van Oranje-Nassau. 

Predicaten 
In mijn een eerste jaar kreeg ik voor maar liefst vier (!) 
verschillende predicaten documenten in handen om te 
behandelen. Voor een jonge provincie als Flevoland is 
dat bijzonder! Als een vereniging, stichting, instelling 
of ondernemingen namelijk 100 jaar bestaat kan de 
Koning een predicaat - Koninklijk of Hofleverancier -  
toekennen, mits voldaan is aan een aantal 
voorwaarden. 

De predicaten symboliseren het respect, de waar-
dering en het vertrouwen van de Koning tegenover  
de ontvanger. Het recht tot het voeren van een 
predicaat wordt steeds voor een periode voor 
vijfentwintig jaar verleend. 

Jubilea 
Wanneer een van onze inwoners de mooie leeftijd  
van 100 jaar bereikt en als een echtpaar in onze 
provincie 60, 65, 70 of 75 jaar getrouwd is, vier ik dat 
op een afstandje met hen mee door een persoonlijke 
brief met felicitaties te sturen. In 2024 verstuurde ik 
ongeveer 450 dergelijke felicitatiebrieven.
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voor beeldhouwwerken, graven en bruggen. Bij de 
viering van het 100-jarig bestaan van De Brokking Groep 
B.V. in Almere reikte ik op 26 november het predicaat 
‘Koninklijk’ uit. Dit nu internationaal opererende 
bedrijf startte ooit in 1924 als graanmaal derij en 
handel in veevoedergrondstoffen en groeide uit tot 
een groothandelsbedrijf in kunst mest, diervoeders en 
ontwikkelt intussen ook apps met zogeheten SmartFarm 
sensoren en weerdata voor telers. 

Ten slotte ontving ik in november bericht van de 
Dienst van het Koninklijk Huis dat ook aan het in 1898 
opgerichte bedrijf Bert Muller Grootkeukentechniek 
B.V. uit Almere het recht predicaat ‘Hofleverancier’ was 
toegekend. In januari 2025 mag ik het bijbehorende 
schild onthullen.

Predicaten
Koninklijke Kampert en Helm Rotaform B.V. ontving 
begin 1999 voor het eerst het predicaat ‘Koninklijk’, 
dat begin 2024 is bestendigd tot januari 2049. Op 2 mei 
bezocht ik Rotaform en daar kon ik met eigen ogen 
het proces rond de (digitale) bulkcommunicatie zien 
met documenten die zo ongeveer alle Nederlanders 
kennen. Denk daarbij aan facturen, polissen, 
bankafschriften en pensioenafschriften. 

Op 23 oktober mocht ik het schild onthullen dat hoort 
bij het predicaat ‘Hofleverancier’ (officieel het recht tot 
het voeren van het Koninklijk Wapen met de toevoeging 
‘Bij Koninklijke Beschikking Hofleverancier’) bij Snijders 
Natuursteen Almere B.V. die toen ruim 100 jaar bestond. 
Deze bij zondere ondernemer levert o.a. natuursteen 
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Flevolandse lobby 
en (inter)nationale 
samenwerking

Flevoland groeit 
In Flevoland werken we aan de toekomst.  
We zijn hard bezig om van Almere dé hotspot voor 
hightech te maken en ontwikkelen een internationaal 
Mobiliteit en Infrastructuur Test Centrum (MITC) 
om Flevoland te laten groeien als de provincie van 
innovatie en makers. 

Maar, dit kunnen we als provincie niet alleen. Daarvoor 
is het noodzakelijk om goede verhoudingen te hebben 
met Den Haag en Brussel. Het geheel van al die 
activiteiten vatten we samen onder ‘public affairs’. 

Eén van die onderwerpen die afgelopen jaar veel 
aandacht heeft gevraagd is de ontwikkeling van de 
hightech hub in Almere. Hiervoor zijn een aantal 
randvoorwaarden nodig om dat verder te kunnen 

ontwikkelen, bijvoorbeeld een goede bereikbaarheid, 
voldoende woningen en leveringszekerheid op het 
gebied van elektriciteit. Denk bij bereikbaarheid 
bijvoorbeeld aan het realiseren van de IJmeer-
verbinding naar Almere voor een betere verbinding 
met de Randstad, of de Lelylijn, om Noord-Nederland 
aan onze provincie te binden. Daarnaast zijn woningen 
nodig om het personeel voor de nieuwe banen 
te huisvesten en is voldoende capaciteit op het 
elektriciteitsnet nodig om de hightechindustrie te 
kunnen laten draaien. 

Dit zijn grote uitadgingen waarvoor we steun van het 
Rijk, maar ook van de Europese Unie nodig hebben. 
Lobbyen is een proces waarbij we als organisatie 
invloed uit proberen te oefenen op beleidsmakers, 
in Den Haag en de EU. Samen met elkaar proberen 
we op strategische wijze de Flevolandse belangen 
te behartigen bij de juiste personen. Hiervoor is een 
groot netwerk belangrijk. Dit netwerk bouwen we op 
door op werk- en ambtsbezoek te gaan, maar ook door 
evenementen te bezoeken, te organiseren en in Den 
Haag en Brussel aanwezig te zijn. 
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Bijzondere bezoeken

Bezoek uit Amerika
Op 28 maart 2024 bracht ambassadeur 
Shefali Razdan Duggal een bezoek aan onze 
provincie. Dit werkbezoek stond in het teken 
van de goede betrekkingen tussen Nederland 
en Amerika en met name de innovatieve 
landbouw stond centraal. Zo bezocht zij o.a. 
Urk en ontving ik haar bij ons Proeflokaal in 
Almere. Samen gingen wij op bezoek bij het 
Aeres MBO Almere om met de agrariërs van 
de toekomst in gesprek te staan. 

Bezoek uit Italië
Op 7 maart 2024 mocht ik een hoge delegatie 
uit Italië ontvangen. De groep onder 
leiding van de Italiaanse ambassadeur, 
bestond onder andere uit de president en 
regiobestuurders van de Regio Veneto, waar 
de stad Venetië onderdeel van is. Onze 
regio’s kennen veel overeenkomsten als we 
denken aan uitdagingen en kansen op het 
gebied van water. Samen mochten we kennis 
en kunde uitwisselen om beide te leren en 
verder te innoveren in de toekomst. 
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Aalberts Hydronic  
Flow Control

Op 7 juni opende Koning Willem-Alexander 
de nieuwe productie- en distributielocatie  
van Aalberts Hydronic Flow in Almere.  
Het bedrijf produceert en levert hydronische 
installaties om gebouwen te verduurzamen. 
Het nieuwe pand in Almere is genomineerd 
als een van de meest duurzame kantoor-
gebouwen ter wereld.
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1 jaar als commissaris
De beste manier om echt te weten wat er speelt 
in de provincie is: eropuit gaan. En dat doe ik 
met veel plezier. Om te ontmoeten, te luisteren en 
wijzer te worden. Een greep uit de bezoeken en 
ontmoetingen in 2024.

Bekijk de agenda
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Januari

11 januari
Werkbezoek nieuwe 
bibliotheek Almere

13 januari
Kennismaking met Lelystad Airport

19 januari
Kennismaking met Flevowegen, 
de provinciale infraafdeling

24 januari
Bezoek aan vrijwilligers 
rond 4 en 5 mei

26 januari
Werkbezoek bij Aware Almere 
(kaasfabriek)

Februari

10 februari
Opening Model European 
Parliament Nederland met 
scholen uit de omgeving

15 februari
Overhandiging 
Han Lammers Beurs

23 februari
Werkbezoek aan Sportflevo

27 februari
Consulgeneraal van Turkije 
kennismakingsbezoek 

Maart

2 maart
Bezoek aan de Veiligheidsregio 
Flevoland

7 maart
Bezoek van de Italiaanse 
ambassadeur en president 
regio Veneto 

28 maart
Bezoek van de ambassadeur VS 

April

25 april
Bezoek aan de Staat 
van Flevoland, Economic 
Board Flevoland 

26 april
Lintjesregen in Dronten 

28 april
Jaarlijkse tulpenfestival in NOP 

Mei

1 mei
Kennismaking met 
Staatsbosbeheer en 
Oostvaardersplassen 

5 mei
Bevrijdingsfestival Almere

Juni

7 juni
Opening Aalberts kantoor door 
Zijne Majesteit de Koning in Almere 

20 juni
Uitreiking Lelyprijs 2024 

26 juni
Werkbezoek aan Andela 

30 juni
Herdenking Keti Koti 

Juli

12 juli
Werkbezoek Wageningen 
Bioveterinary Research in Lelystad

Augustus

29 augustus
Opening Hiswa Water 

September

5 september
Opening politiek seizoen

10 september
Flevoland Event in Nieuwspoort 
Den Haag

Oktober

3 oktober
Installatie Bart Jasper Faaijer 
als burgemeester van Urk 

4 oktober
Cornelis Lely lezing 

7 oktober
Aanwezig bij Viering 40 jaar 
Zeewolde 

9 oktober
Opening Bouwkringloop event 
Groene sluis Lelystad 

14 oktober
Werkbezoek aan Windesheim 
Almere 

16 oktober
Ambtsbezoek Dronten 

16 oktober
Boomplantdag: samen met 
kinderen bomen planten in 
Kuinderbos

17 oktober
Ambtsbezoek Zeewolde

23 oktober
Uitreiking predicaat Hofleverancier 
Snijders Natuursteen Almere B.V. 

November

14 november
15e Nationaal Deltacongres 
in Almere

15 november
Uitreiking Han Lammers prijs 2024 

6 november
Uitreiking predicaat Koninklijk 
Brokking Groep B.V. Almere 

29 november
Aanwezig bij Netwerkdag 
Regio Zwolle 15 jaar 

December

18 december
Bezoek aan Surinaamse 
ambassadeur in Den Haag

21 december
Feestelijke afsluiting van 2024 
met provinciale organisatie en 
Provinciale Staten
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Colofon

Dit is een uitgave van
Provincie Flevoland 
Visarenddreef 1
Postbus 55 
8200 AB Lelystad

Contact
T 0320 – 265 265
E info@flevoland.nl
W www.flevoland.nl

Fotografie
Esmee Burgersdijk, Patricia Pietersen,  
Maarten Feenstra, Daniël Sylla
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